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HVAD ER EN HVIDBOG 
Når Slagelse Kommune laver lokalplaner, har borgerne mulighed 
for at fremsende bemærkninger til indholdet. Det sker i hørings-
perioden, der finder sted, når lokalplanforslaget er blevet vedta-
get af byrådet. 
 
For at skabe overblik over tilbagemeldingerne, samler Slagelse 
Kommune de indkomne bemærkninger sammen i en hvidbog.  
 
Bemærkningerne er gengivet på de næste sider i en forkortet ver-
sion, men hovedbudskaberne er uændrede. Bemærkningernes 
fulde ordlyd ses bagest, hvor de er vedhæftet som bilag. 
 
Hvidbogen forelægges byrådet, inden lokalplanen godkendes en-
deligt. 
 

PLANFORSLAGET 
Denne hvidbog vedrører forslag til lokalplan nr. 1292 med tilhø-
rende kommuneplantillæg nr. 7. Planforslaget omfatter området, 
markeret på kortet til højre. 
 
Planforslaget har været fremlagt i offentlig høring fra den 31. maj 
2024 til den 26. juli 2024.  
 
Der er registreret i alt 9 bemærkninger inden for høringsfristen. 
 

 

 TRESTENSVEJ, SKÆLSKØR
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OVERSIGT  
 
Slagelse Kommune har rettidigt modtaget bemærkninger fra følgende afsendere: 
 

1. RW 
 

2. MM 
 

3. JRR 
 

4. MBA 
 

5. KP og AP  
 

6. SK Spildevand v/ Mia Jacobsen  
 

7. TL og HH 
 

8. AR 
 

9. KS – På vegne af 55 medunderskrivere  
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SAMMENFATNING 
Herunder er bemærkningerne gengivet i resumé og med Slagelse Kommunes kommentarer til 
bemærkningerne vist til venstre. Nummeret refererer til oversigten over afsendere. 
  
 

SLAGELSE KOMMUNES KOMMENTARER:  
 

 RESUMÉ AF AFSENDERENS BEMÆRKNINGER TIL PLANFORSLAGET:  

 
Vejadgangen til lokalplanområdet skal ske via Hesselbyvej. Veja-
dgangen skal udformes, så Trestensvej tilsluttes den nye ad-
gangsvej som sekundær vej. Tilslutningen for området skal tage 
højde for trafiksikker løsning, hvor tilslutningen for Trestensvej 
og eksisterende gang- og cykelsti udføres optimalt. Den nye vej i 
området skal desuden kunne videreføres mod øst, så vejen kan 
forsyne det østlige område uden for lokalplanområdets afgræns-
ning.  
 
Trestensvej ønskes på sigt nedgraderet til en stiforbindelse, der 
kan indgå i et samlet stisystem for hele området. Stisystemet skal 
forbinde de nye boliger med Skælskørhallen og Solskinsskolen.  
 
Vejadgangen fra Hesselbyvej skal forsyne lokalplanområdet og 
området øst for lokalplanområdet. Øvrige arealer ved Trestens-
gården vil få andre vejadgange, når disse områder planlægges. 
Der vil være en forøgelse af trafikken på Hesselbyvej grundet de 
nye boliger. Vejadgangen er dog begrænset til at skulle betjene 
to boligområder, som vejen vurderes at kunne rumme.  
 
Forinden der kan etableres nye veje og stier skal der udarbejdes 
et vejprojekt til godkendelse hos kommunen. Udover generel god 
fremkommelighed og trafiksikkerhed for trafikanter, skal der 
være gode forhold for gående og cyklister.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer.  

 1.  RW 
RW bekymrer sig omkring vejnettet. RW mener, at hvis al trafik skal igennem Hesselbyvej, 
Tjørnevej og Æblevej, så vil området blive voldsom belastet. Herefter gør RW opmærksom på, 
at området grænser op til skole og fritidsaktiviteter. RW skriver, at der må kunne findes en an-
den indgangsvej til den nye bebyggelse.  
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Vejadgangen til lokalplanområdet skal ske via Hesselbyvej. Veja-
dgangen skal udformes, så Trestensvej tilsluttes den nye ad-
gangsvej som sekundær vej. Tilslutningen for området skal tage 
højde for trafiksikker løsning, hvor tilslutningen for Trestensvej 
og eksisterende gang- og cykelsti udføres optimalt. Den nye vej i 
området skal desuden kunne videreføres mod øst, så vejen kan 
forsyne det østlige område uden for lokalplanområdets afgræns-
ning.  
 
Trestensvej ønskes på sigt nedgraderet til en stiforbindelse, der 
kan indgå i et samlet stisystem for hele området. Stisystemet skal 
forbinde de nye boliger med Skælskørhallen og Solskinsskolen.  
 
Vejadgangen fra Hesselbyvej skal forsyne lokalplanområdet og 
området øst for lokalplanområdet. Øvrige arealer ved Trestens-
gården vil få andre vejadgange, når disse områder planlægges. 
Der vil være en forøgelse af trafikken på Hesselbyvej grundet de 
nye boliger. Vejadgangen er dog begrænset til at skulle betjene 
to boligområder, som vejen vurderes at kunne rumme.  
 
Forinden der kan etableres nye veje og stier skal der udarbejdes 
et vejprojekt til godkendelse hos kommunen. Udover generel god 
fremkommelighed og trafiksikkerhed for trafikanter, skal der 
være gode forhold for gående og cyklister.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer. 
 

 2.  MM 
MM fortæller, at hun som beboer på Tjørnevej er bekymret for den stigende trafik, planen vil 
medføre. MM gør opmærksom på, at området er tæt på skole og fritidsaktiviteter, og at der 
derfor bør tages højde for dette. MM mener ikke, at området kan håndtere så meget trafik, der 
både vil påvirke sikkerheden og miljøet i kvarteret. MM håber, at der tænkes i løsninger for at 
flytte trafikken udenom, f.eks. via olievejen. MM håber desuden, at områderne forbindes med 
stisystemer for fodgængere og cyklister.   
 

 
Planloven fastlægger, at der i forbindelse med kommunernes ud-
arbejdelser af lokalplaner skal være en offentlig høring af plan-
forslaget.  
 
Samtidig med offentliggørelsen skal kommunen give en skriftlig 
underretning til ejere, lejere og brugere af ejendomme uden for 

 3.  JRR 
JRR mener, at denne plan kommer til at påvirke dem i høj grad. JRR vil derfor gerne vide, hvor-
for Æblevej, Tjørnevej, Syrenvej og Smidstrupvej ikke er blevet orienteret med brev ligesom 
Hesselbyvej.  
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forslagets gyldighedsområde i den udstrækning, hvor forslaget 
skønnes at have en væsentlig betydning.  
 
Det er således en skønsmæssig vurdering i forhold til, hvem der 
skal orienteres om planforslaget med et brev.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer i lokalplanen.  
 

 
Syrenvej, som ønskes lukket op mod Hesselbyvej, er ikke omfattet 
af lokalplanen. Lokalplanen kan ikke stille krav til veje og ejen-
domme uden for lokalplanområdet. Lokalplaner kan ligeledes 
ikke stille krav om, at veje skal være lukkede veje, men fastsætte 
bestemmelser for placering, udformning, materialer og lignende.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer i lokalplanen.   
 

 4.  MBA 
MBA fortæller, at han er beboer på Syrenvej, hvor de allerede nu har for mange, som bruger 
vejen som vendeplads, idet der er lukket til Skolevej. MBA vil gerne indstille til, at Syrenvej bliver 
en lukket vej op mod Hesselbyvej.  
 

 
Vejadgangen til lokalplanområdet skal ske via Hesselbyvej. Veja-
dgangen skal udformes, så Trestensvej tilsluttes den nye ad-
gangsvej som sekundær vej. Tilslutningen for området skal tage 
højde for trafiksikker løsning, hvor tilslutningen for Trestensvej 
og eksisterende gang- og cykelsti udføres optimalt. Den nye vej i 
området skal desuden kunne videreføres mod øst, så vejen kan 
forsyne det østlige område uden for lokalplanområdets afgræns-
ning.  
 
Trestensvej ønskes på sigt nedgraderet til en stiforbindelse, der 
kan indgå i et samlet stisystem for hele området. Stisystemet skal 
forbinde de nye boliger med Skælskørhallen og Solskinsskolen. 
 
Vejadgangen fra Hesselbyvej skal forsyne lokalplanområdet og 
området øst for lokalplanområdet. Øvrige arealer ved Trestens-
gården vil få andre vejadgange, når disse områder planlægges. 
Der vil være en forøgelse af trafikken på Hesselbyvej grundet de 

 5.  KP og AP  
KP og AP fortæller, at Hesselbyvej er en rimelig befærdet vej – især i morgen- og eftermid-
dagstimerne, hvor vuggestuebørn afleveres og hentes, og skolebørn går til og fra Solskinssko-
len. KP og AP bemærker, at det ikke er alt kørende trafik, der holder sig inden for hastigheds-
grænserne.  
 
KP og AP hørte på borgermødet, at der på et tidspunkt er bevilget etablering af vejbump på 
Hesselbyvej. De spørger hertil, om de kan forvente, at disse bump bliver til virkelighed i for-
bindelse med byggeriet Bakkesøhuse.  
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nye boliger. Vejadgangen er dog begrænset til at skulle betjene 
to boligområder, som vejen vurderes at kunne rumme.  
 
Forinden der kan etableres nye veje og stier skal der udarbejdes 
et vejprojekt til godkendelse hos kommunen. Udover generel god 
fremkommelighed og trafiksikkerhed for trafikanter, skal der 
være gode forhold for gående og cyklister.  
 
Lokalplanen er ikke til hinder for etablering af vejbump på Hes-
selbyvej. Det er derfor ikke byggeriet Bakkesøhuse, der afgør, 
hvornår eventuelle vejbump etableres.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer. 
 

 
 
Der er på baggrund af høringssvaret afholdt møde med SK Spil-
devand.  
 
Konklusionen er, at bygherre separatkloakerer og forsinker regn-
vandet 2 l/s/ha, inden det tilsluttes regnvandskloakken. Forsynin-
gen tager herefter imod regnvandet. Vandet bliver renset på 
Skælskør Renseanlæg. Renseanlægget har kapaciteten til at tage 
imod vandet.  
 
Forsyningen og administrationen er enige om, at der bør udar-
bejdes en helhedsplan for resten af Trestensgården, inden der 
igangsættes yderligere lokalplaner for området. I forbindelse 
med udarbejdelse af helhedsplanen skal der ses på en fællesløs-
ning til håndtering af regnvand for Trestensgården, herunder 
også udledningstillader.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer.  
 

 6.  SK Spildevand v/ Mia Jacobsen  
Mia Jacobsen (MJ) fortæller, at der er afholdt to møder omkring denne sag, og henviser til med-
sendte referater og kommentarer.  
 
MJ nævner, at der ønskes en overordnet helhedsplan for området, bl.a. grundet de svære mu-
ligheder for håndtering af regnvand og tilslutningsmuligheder i området.  
 
MJ fortæller, at der blev aftalt, at der skal oprettes et privat regnvandslaug i forbindelse med 
lokalplanen, således forsyningen ikke kommer til at eje et evt. forsinkelsesbassin, såfremt ud-
vikler kommer til at udstykke til mindre matrikler i stedet for en stor matrikel.  
 
Til sidst gør MJ opmærksom på, at forsyningen ikke har mulighed for på nuværende tidspunkt 
at håndtere regnvand fra området, b.la. fordi det næsten vil være umuligt at få en udlednings-
tilladelse til Spegerborgrenden eller Skælskør Nor. MJ gør endvidere opmærksom på, at en 
kommende byggemodnings- og byggetilladelse ikke bør gives, før der er klarhed og mulighed 
for dette.   
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Vejadgangen til lokalplanområdet skal ske via Hesselbyvej. Veja-
dgangen skal udformes, så Trestensvej tilsluttes den nye ad-
gangsvej som sekundær vej. Tilslutningen for området skal tage 
højde for trafiksikker løsning, hvor tilslutningen for Trestensvej 
og eksisterende gang- og cykelsti udføres optimalt. Den nye vej i 
området skal desuden kunne videreføres mod øst, så vejen kan 
forsyne det østlige område uden for lokalplanområdets afgræns-
ning.  
 
Trestensvej ønskes på sigt nedgraderet til en stiforbindelse, der 
kan indgå i et samlet stisystem for hele området. Stisystemet skal 
forbinde de nye boliger med Skælskørhallen og Solskinsskolen.  
 
Vejadgangen fra Hesselbyvej skal forsyne lokalplanområdet og 
området øst for lokalplanområdet. Øvrige arealer ved Trestens-
gården vil få andre vejadgange, når disse områder planlægges. 
Der vil være en forøgelse af trafikken på Hesselbyvej grundet de 
nye boliger. Vejadgangen er dog begrænset til at skulle betjene 
to boligområder, som vejen vurderes at kunne rumme.  
 
Forinden der kan etableres nye veje og stier skal der udarbejdes 
et vejprojekt til godkendelse hos kommunen. Udover generel god 
fremkommelighed og trafiksikkerhed for trafikanter, skal der 
være gode forhold for gående og cyklister.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer. 
 

7. TL og HH 
TL og HH, som bor på Hesselbyvej, bemærker, at denne vej skal fungere som primær vej til de 
nye huse, der skal opføres på Trestensvej. Deres bekymring går på, at 80 nye boliger vil medføre 
en forøget trafik i en grad, som både er generende og farlig. De nævner, at vejen i forvejen er 
en hovedvej til flere stikveje, hvorfor der er en del trafik. De gør opmærksom på, at det ikke vil 
være lige så sikkert for børnene at færdes der alene på grund af den øgede trafik. De fortæller, 
at det lige nu er en rolig og sikker vej for de små, der fragter sig selv. Det mener de ikke vil 
forblive sådan, når man fravælger at åbne op for andre færdselsmuligheder, såsom at åbne til 
Skolevej og Kastanje Allé eller til olievejen. Her til nævner de, at der er flere muligheder for at 
dele den øgede mængde biler, så det ikke bliver generende, samt at man bør tænke på børnene 
og beboerne på vejen. De deler ikke synspunktet om, at 80/160 nye boliger ikke giver mere 
trafik. De bemærker, at boligerne fortrinsvis er tiltænkt ældre borgere, hvorfor de mener, at 
der er en forøget risiko for, at personer bliver overset. De fortæller til sidst, at der er en del vej 
til indkøb, hvilket de forventer vil medføre mere belastning på deres villavej.   

 
Vejadgangen til lokalplanområdet skal ske via Hesselbyvej. Veja-
dgangen skal udformes, så Trestensvej tilsluttes den nye ad-
gangsvej som sekundær vej. Tilslutningen for området skal tage 
højde for trafiksikker løsning, hvor tilslutningen for Trestensvej 
og eksisterende gang- og cykelsti udføres optimalt. Den nye vej i 
området skal desuden kunne videreføres mod øst, så vejen kan 

 8.  AR 
AR fortæller, at der er meget trafik fra Tjørnevej/Hesselbyvej til Trestensgården og Solskinssko-
len. AR frygter, at 80 nye boliger kan koste trafikulykker. AR foreslår, at trafikken bliver lagt ud 
mellem Hesselgården og hallen.  
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forsyne det østlige område uden for lokalplanområdets afgræns-
ning.  
 
Trestensvej ønskes på sigt nedgraderet til en stiforbindelse, der 
kan indgå i et samlet stisystem for hele området. Stisystemet skal 
forbinde de nye boliger med Skælskørhallen og Solskinsskolen.  
 
Vejadgangen fra Hesselbyvej skal forsyne lokalplanområdet og 
området øst for lokalplanområdet. Øvrige arealer ved Trestens-
gården vil få andre vejadgange, når disse områder planlægges. 
Der vil være en forøgelse af trafikken på Hesselbyvej grundet de 
nye boliger. Vejadgangen er dog begrænset til at skulle betjene 
to boligområder, som vejen vurderes at kunne rumme.  
 
Forinden der kan etableres nye veje og stier skal der udarbejdes 
et vejprojekt til godkendelse hos kommunen. Udover generel god 
fremkommelighed og trafiksikkerhed for trafikanter, skal der 
være gode forhold for gående og cyklister.  
 
En vejadgang via Skælskørhallen og Hesselgården kan ikke anbe-
fales, da det er områder, der benyttes af en del børn og unge. 
Vejene ved Skælskørhallen og Hesselgården er blandt andet ikke 
forsynet med fortove eller stier, hvorfor det ikke er trafiksikkert 
for bløde trafikanter.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer. 
 

 
Vejadgangen til lokalplanområdet skal ske via Hesselbyvej. Veja-
dgangen skal udformes, så Trestensvej tilsluttes den nye ad-
gangsvej som sekundær vej. Tilslutningen for området skal tage 
højde for trafiksikker løsning, hvor tilslutningen for Trestensvej 
og eksisterende gang- og cykelsti udføres optimalt. Den nye vej i 
området skal desuden kunne videreføres mod øst, så vejen kan 

 9.  KS –  På vegne af 55 medunderskrivere  
KP har på vegne af 55 beboere på hhv. Hesselbyvej, Tjørnevej, Syrenvej og Æblevej indsendt en 
indsigelse. KP nævner, at indsigelsen er med baggrund i den markante stigning i den gennem-
gående trafik på de førnævnte veje, som planforslaget vil medføre.  
 
KP fortæller, at med 80 nye boliger og statistisk set 1,3 biler pr. bolig vil der være tale om cirka 
100 biler, der dagligt skal til og fra arbejde, handle, aflevere børn mv., hvilket svarer til flere 100 
gennemkørsler, hvor bilerne særligt vil passere Hesselbyvej samt Tjørnevej og Æblevej.  
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forsyne det østlige område uden for lokalplanområdets afgræns-
ning.  
 
Trestensvej ønskes på sigt nedgraderet til en stiforbindelse, der 
kan indgå i et samlet stisystem for hele området. Stisystemet skal 
forbinde de nye boliger med Skælskørhallen og Solskinsskolen.  
 
Vejadgangen fra Hesselbyvej skal forsyne lokalplanområdet og 
området øst for lokalplanområdet. Øvrige arealer ved Trestens-
gården vil få andre vejadgange, når disse områder planlægges. 
Der vil være en forøgelse af trafikken på Hesselbyvej grundet de 
nye boliger. Vejadgangen er dog begrænset til at skulle betjene 
to boligområder, som vejen vurderes at kunne rumme.  
 
Forinden der kan etableres nye veje og stier skal der udarbejdes 
et vejprojekt til godkendelse hos kommunen. Udover generel god 
fremkommelighed og trafiksikkerhed for trafikanter, skal der 
være gode forhold for gående og cyklister.  
 
En vejadgang via Skælskørhallen og Hesselgården kan ikke anbe-
fales, da det er områder, der benyttes af en del børn og unge. 
Vejene ved Skælskørhallen og Hesselgården er blandt andet ikke 
forsynet med fortove eller stier, hvorfor det ikke er trafiksikkert 
for bløde trafikanter.  
 
Høringssvaret giver ikke anledning til ændringer. 

KP bemærker, at der lægges op til yderligere boliger øst for lokalplanområdet, hvorved trafik-
ken på Hesselbyvej, Tjørnevej og Æblevej blot vil øges.  
 
KP nævner, at de på Hesselbyvej, Syrenvej og Tjørnevej allerede oplever gennemgående trafik 
af biler til og fra arbejde samt aflevering og afhentning af børn på daginstitutionen Trestensgår-
den. Hertil nævner KP, at Tjørnevej er den korteste vej til Trestensvej og Trestensgården for 
biler, der kommer syd og øst fra.  
 
KP mener, at forslaget i særdeleshed har betydning for trafikken ad Tjørnevej, hvorfor det un-
drer beboerne på Tjørnevej, at de ikke er blevet hørt.  
 
KP fortæller, at beboerne på Hesselbyvej, Tjørnevej, Æblevej og Syrenvej ikke er interesserede 
i mere trafik på deres veje – særligt af hensyn til sikkerheden for børn og støj, som særligt gen-
nemgående trafik bidrager til. KP nævner, at stisystemet ved Trestensvej benyttes af mange 
børn og unge, som skal frem og tilbage til Solskinsskolen. KP mener, at det nemt kan undgås, at 
adgangsvej for biler skal krydse eksisterende stisystemer. Herudover har de økonomiske be-
tragtninger ift. husværdien ved mere trafik på vejene.  
 
KP mener, at et nyt boligkvarter bør have en adgangsvej i tråd med øvrige kvarterer i byen, hvor 
der er spærret for biler og i stedet etableret adgang for cykler og gang. Hertil nævnes Gråsten-
vænget, Højåsen og Hesselhaven.  
 
KP vurderer, at det er oplagt at anlægge adgangsvejen på kommunens arealer ved Hesselgår-
den ved at forlænge vejen 150 m. De mener, at der på denne måde opnås adgang til Sorøvej 
uden kørsel igennem eksisterende kvarterer. De foreslår herefter, at denne vej kan fungere som 
en midlertidig vej, indtil en anden løsning er mere egnet, f.eks. løsninger som forbindelse via 
Nysøgård eller Stigsnæs Landevej.  
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BILAG: BEMÆRKNINGERNE 
 
 

Herefter følger bemærkningerne i deres fulde ordlyd. Rækkefølgen refererer til listen på side 3. 



1

Fra:    
Sendt: 3. juni 2024 17:12 
Til: TPE ‐ Planhøring ‐ Officiel postkasse <plan@slagelse.dk> 
Emne: Lokalplan 1292 

Min bekymring omkring dette er vejnettet. 

Hvis alt trafik skal gå igennem hesselbyvej, Tjørnevej og æblevej så vil området blive voldsomt belastet. 

Området grænser til skole, fritidsaktiviteter for unge/børn, nye kommende generationer af børn i parcelhus område. 

Der må kunne findes en anden indgangsvej til sådan en bebyggelse. 

Hilsen R W   
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Fra:    
Sendt: 3. juni 2024 17:19 
Til: TPE ‐ Planhøring ‐ Officiel postkasse <plan@slagelse.dk> 
Emne: Indsigelse mod plan 1292 

Som beboer på tjørnevej er jeg meget bekymret over den stigende trafik sådan en plan vil medføre.  
Vi bor i et område tæt på skole og fritidsaktiviteter for børn og unge, derfor vil jeg appelere til at der tages højde for 
dette. Området kan ikke håndtere så meget trafik og det vil påvirke sikkerhed samt miljøet i kvarteret.  
Håber der tænkes i løsninger for at flytte trafikken udenom, f.eks via olievejen som kan rumme en større trafik. Samt 
at forbinde de to områder med stisystemer for gang og cykle.  
Mvh M M   

Sendt fra min Galaxy 



Fra:
Sendt: 3. juni 2024 18:17
Til: TPE- Planhøring - Officiel postkasse <plan@slagelse.dk>
Emne: Lokalplan 1292 Bakkesøhuse, Trest ensvej

Hej

Jeg kunne godt tænke mig at vide hvorfor i ikke har hørt Æblevej, Tjørnevej, Syrenvej og Smidstrupvej om hvad de
synes om denne plan, det kommer i meget høj grad ti l at påvirke os. (altså orienteret os via brev, ligesom i har med
Hesselbyvej.)

Jeg har selvfølgelig meldt mig ti l mødet på Mandag.

Men regner med et svar på mit spørgsmål.

Med venlig hilsen-Email:
Mob:
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Fra:    
Sendt: 7. juni 2024 13:14 
Til: TPE ‐ Planhøring ‐ Officiel postkasse <plan@slagelse.dk> 
Emne: Vedr lokalplan 1292 

Hej lokalplan Slagelse  

Jeg er beboer på Syrenvej og vi har allerede nu alt for mange som bruger vejen som "vendeplads" grundet at der er 
lukket til Skolevej. 

Jeg vil gerne indstille til at syrenvej bliver til en lukket vej op mod HesselByvej 

Mvh M B A   
  

Skælskør  
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Fra:    
Sendt: 24. juni 2024 10:12 
Til: TPE ‐ Planhøring ‐ Officiel postkasse <plan@slagelse.dk> 
Emne: Høringssvar til lokalplan 1292 

Angående kommende byggeri i forlængelse af Hesselbyvej, Skælskør  

Hesselbyvej er efterhånden en rimeligt befærdet vej især i morgen‐ og eftermiddagstimerne, hvor dels 
vuggestuebørn skal afleveres og hentes og dels skolebørn går til og fra Solskinsskolen.  
Det er desværre ikke alt kørende trafik, der holder sig inden for hastighedsgræserne. 

Undertegnede (beboere på Hesselbyvej 4 og 5) hørte på lokalplansmødet den 10‐06‐2024, at der på et tidspunkt er 
bevilget etablering af vejbump netop på Hesselbyvej! 

Kan vi forvente, at disse bump bliver til virkelighed til gavn for både beboere, kørende og gående trafik på vejen i 
forbindelse med byggeriet af Bakkesøhusene og naturligvis efterfølgende, da stigende trafik i området må 
forventes? 

Med venlig hilsen  
K P og A P  



Fra: Mia Jacobsen
Til: TPE - Planhøring - Officiel postkasse
Cc: Anders Mark Jensen; TPE - Spildevand; Heidi Meldgaard
Emne: lokalplan 1292 Bakkesøhuse, Trestensvej Skælskør
Dato: 12. juli 2024 15:57:19
Vedhæftede filer: image001.png

Referat opstartsmøde.pdf
SV Lokalplanforslag 1992 - Bakkesøhuse.msg

Hej Plan

Hermed SK Spildevands kommentarer.

Der har været afholdt to møder omkring denne (den 9/11-2023 og 9/4-2024), se
vedhæftede referat og kommentarer.

Overordnet ønskes der en helhedsplan for området, bl.a. grundet de svære
muligheder for håndtering af regnvand og tilslutningsmuligheder i området. 

Desuden blev det ”aftalt” at der skal oprettes et privat regnvandslaug i samme
forbindelse med lokalplanen, således forsyningen ikke kommer til at eje et evt.
forsinkelsesbassin, såfremt udvikler vælger at udstykke til mindre parcelhus
matrikler i stedet for en stor matrikel.   

SK spildevand har ikke mulighed for på nuværende, at håndtere regnvand fra
området, bl.a. fordi det vil være næsten umuligt at få en udledningstilladelse fra
myndigheden til Spegerborgrenden eller Skælskør Nor, hvorfor vi gør opmærksom på,
at en kommende byggemodnings- og byggetilladelse ikke bør gives før der er klarhed
og mulighed for dette.

God weekend

Med venlig hilsen 

Mia Jacobsen

Projektleder
D: +45 58 36 25 67

envafors.dk

Envafors A/S
Nordvej 6 . 4200 Slagelse (Postadresse Nordvej 7)

T: 58 36 25 00 . kontakt@envafors.dk . envafors.dk
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R E F E R A T  13. november 2023 
Sag: 23-013188 

Kristine Grue Understrup 
Plan 

 
 
 
 

Opstartsmøde ang. lokalplan 1292, Boligområdet Bakkesøhuse, 
Skælskør 
Mødetitel 
 
9. november 2023 kl. 11-12 
Mødedato tid 
 
Dahlsvej 3, 4220 Korsør 
Mødested 
 
Kristine Grue Understrup, Jan Michael Jørgensen, Lone 
Halkensten, Jannick Balduin Berg Madsen, Tanja Hansen, Nikolaj 
Gervig Correll, Louise Damgaard Parsons, Dost Sayed, Mia 
Jacobsen, Kenneth Lauritsen 
Deltagere 
 
 
Bemærkning 
 
 
 

Input fra opstartsmøde: 

Der er indgivet en del kommentarer til Trestensområdet i forbindelse med den interne høring af 
Kommuneplan 2022. 

Stikvej skal etableres vinkelret på stamvej. 

Hele området skal være parkeringszone og skal skiltes. 

Der skal sikres plads til renovation og kørsel med renovationsbil inkl. vendeplads. 

Trestensvej skal nedklassificeres til sti, når der er skabt vejadgang til Trestensvej 20. Det bør 
overvejes, om Trestensvej skal tages med i lokalplanen. 

En overordnet plan for vejføring vil være positivt for hele Trestensområdet. 

Der bør udarbejdes en overordnet afvandingsplan for hele Trestensområdet. 

Fællesprivate regnvandsbassiner skal ind i spildevandsplan. 

Der er mulighed for at åbne rørlagte ledninger op. 

Der kan være udfordringer, når der er drænledninger under boliger. Se lagene ”Drønledninger” 
og ”Vandløbsstationeringer” i WebGIS. 

Der er træer i skel mod syd. Det vil være en fordel hvis træer kan bevares og vejen flyttes. 
Ellers skal det afklares om der er flagermus. 

Referent 
Kristine Grue 

Understrup 

krund@slagelse.dk 

58579060 



Fra: Mia Jacobsen
Til: Maja Østermann
Emne: SV: Lokalplanforslag 1992 - Bakkesøhuse
Vedhæftede filer: image005.png

image006.png
image007.png
image008.png
image009.png

Hej Maja
 
Tak for fremsendte.
 
Jeg har læst den groft igennem og har ikke så mange kommentarer lige pt. Men;
 

9.6 Regnvandshåndtering: I skriver at der skal anlægges et regnvandsbassin til forsinkelse, men blot for at være sikker vil jeg lige
pointere, at det er IKKE er os som forsyning som har en holdning til det i et privat område – hvordan de tilbageholder regnvandet er os
uvedkommen – så det er kun hvis I som Planmyndighed har et ønske til et specielt udtryk med et bassin. Ellers skal der blot stå, at de
skal tilbageholde/ forsinke til 2l/sek. ha. inden tilslutning til offentlig system.

(dette punkt i jeres lokalplaner er noget som vi er i gang med at få sammensat en arbejdsgruppe der kan få opdateret beskrivelserne i
lokalplanerne, generelt )
 
Ad 9.6 mener jeg i bør slette, da det ej heller er helt korrekt det der står. Måske i stedet blot skal henvise til at der findes mange
forskellige LAR løsninger, som kan tilbageholde regnvand.
 
 

Som aftalt i går, bør der i samme forbindelse med lokalplanen (og den anden lokalplan ved siden af) udarbejdes til spildevandstillæg
der beskriver, at der oprettes et privat regnvandslaug for områderne, således vi som forsyning ikke pludselig står med to mindre
regnvandsbassiner vi skal eje/overtage. Så får vi tid og ro til at få lavet helhedsplan for resten af området derude 

 
 

I miljøvurderingens skema skriver i under ”Vand” flere steder at recipientpåvirkning ikke er væsentlig – det tænker jeg er noget som
Ditte eller Celine/Sara skal svare på – tror ikke den holder i dag med de nye afgørelser vedr. regnvandsudledning, og formentlig vil
sport- og lystfiskerne indgive klage. Men snak med Ditte fra vandløb.

 
 
VIGTIGT: Jeg vil gerne have indført en generel tekst i jeres lokalplaner vedr. medlemspligten i grundejerforeningen. Det kunne være noget
lignende;
 
§ 11 GRUNDEJERFORENINGER   
11.1  Medlemspligt
Der skal oprettes grundejerforening med medlemspligt for samtlige grundejere inden for lokalplanområdets afgrænsning. 
Medlemspligten omfatter ikke evt. udstykkede arealer, hvorpå der alene findes offentlige tekniske anlæg.
(vigtig præcisering med offentlige, i flere lokalplaner medfører kravet om reduktion af regnvandsafstrømningen at der er privat ejerskab til tekniske
anlæg, der anvendes til reduktionen som grøfter og bassiner, måske regnbede mm – disse indgår som rekreative arealer drevet og vedligeholdt af
grundejerforeningen)
 

 
Jeg håber det giver mening, ellers ring endelig   
 
 

Med venlig hilsen

Mia Jacobsen

Projektleder
D: 58 36 25 67

Envafors A/S
Nordvej 6 . 4200 Slagelse (Postadresse Nordvej 7)

T: 58 36 25 00 . kontakt@envafors.dk . envafors.dk

 

Fra: Maja Østermann <majao@slagelse.dk> 
Sendt: 10. april 2024 08:27
Til: Mia Jacobsen <miajac@envafors.dk>
Emne: Lokalplanforslag 1992 - Bakkesøhuse



 

ADVARSEL: Denne email kommer eksternt fra. Klik ikke på links eller åben vedhæftet filer hvis du er i tvivl.
 
 
 
Med venlig hilsen

Maja Østermann
Byplanlægger

 
 

Byudvikling og Plan
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse

Direkte telefon : 58 57 33 65
Mobil telefon : 24 43 23 85
 
EAN : 5798007391850

 

 
Slagelse Kommunes behandling af persondata

 



Fra:
Til: TPE - Planhøring - Officiel postkasse
Emne: Lokalplan forslag 1292
Dato: 21. juli 2024 17:08:18

Hermed vores indsigelse i forhold til lokalplan forslag 1292, Bakkesøhuse, trestensvej ..

Vi bor på Hesselbyvej, som skal fungere som primær vej til de nye huse, der skal opføres på trestensvej .. Vores
bekymring går på, at 80 nye boliger, altså i første omgang, vil give en forøget trafik, i en sådan grad, at det være
både generende og farligt . Vejen er en hovedvej til flere stikveje i forvejen, og der er en del trafik. Specielt
skolebørn og trafik til og fra børnehave, trafik til diverse fritids interesser, vil bliver forbundet med en del mere
trafik, hvilket gør at det ikke mere er lige så sikkert, for børnene at færdes her alene . Det er lige pt ( udover
forældre der synes det er en motorvej) en rolig og sikker vej for de små, der fragter sig selv.. Det vil det bestemt
ikke være fortsat, når man fravælger at åbne for de andre færdsels muligheder man har .. såsom at åbne til
skolevej og kastanje alle .. eller ud til olievejen .. Der er flere muligheder for at dele den øget mængde biler, så
ikke det bliver lige så generende .. Man burde i sine overvejelser tænke på os der bor på vejene i forvejen, og de
børn der færdes her til og fra skole / fritidsinteresser .. Det kan man sagtens finde en meget bedre løsning på ..
Vi deler ikke synspunktet at det IKKE giver meget mere trafik med 80/160 nye boliger .. Det er fortrinsvis
ældre borgere, boligerne er tiltænkt. Og  der er en forøget risiko for at personer bliver overset, og uheld sker ..
og da  der er en del vej til indkøb, kan vi forvente en del mere belastning på vores villa vej ..

Mvh T  og H  H ,
Sendt fra min iPhone



Fra:
Til:
Emne:
Dat o:
Vedhæftede file r:

-TPE- Planhørina - Officielpostkasse
Lokalplan 1292
21. juli 2024 20:36:38
-160541408 Screenshot 20240705 194711 OneDrive 1017722.jpa

Hej vil godt indgive en klage/rettelse af lokalplan 1292 bakkesøhuse ongående trafik på
tjømevej /hesselbyvej da der er meget trafik til trestensgården og solskinskolen / hallen på
disse veje i forvejen fryter vi at trafiken 80 boliger kan koste trafik ulykker !!
så foreslår at trafiken bliver lagt ud mellem hesselgården og hallen
VH

LOKALPLANNR. 1292 I] M V-

S K E M A 1 - P L A N E N S K AR AKTE RIST I K A-
A n m æ r k Bo g m æ rke

4230 Skælskør



Fra:
Til:
Emne:
Dato:
Vedhæftede filer:

--TPE- Planhørina - Officielpostkasse
Indsigelse til lokalplanforslag nr. 1292. 80 nye boliger på Trestensvej i Skælskør.
21. juli 2024 20:S2:26
Indsigelsetillokalplanforslagnr1292,Slagelsekommune.pdf
Underskriftindsamlina side1.jpa
Underskriftindsamlina side2.jpa

Til Plan, Slagelse kommune.

Se venligst vedhæftede indsigelse og underskriftindsamling indsendt på vegne af 55
borgere.

Venlig hilsen,

- --



IInnddssiiggeellssee  titill  llookkaallppllaann  ffoorrssllaagg  nnrr..  11229922,,  SSllaaggeellssee  kkoommmmuunnee  
 

Der planlægges opført 80 nye boliger på Trestensvej i Skælskør. I denne forbindelse lægges der op til at 
adgangsvejen for biler skal ske via. den eksisterende forbindelse til Hesselbyvej. 

Denne indsigelse indsendes på vegne af 55 borgere på Hesselbyvej, Tjørnevej, Syrenvej og Æblevej (se 
vedhæftede underskriftindsamling). Alle husstande der kunne træffes i løbet af to weekender i juli måned 
har skrevet under og jeg har ikke nået at komme forbi Æblevej før fristen. 

Indsigelsen er med baggrund i den markante stigning i den gennemgående trafik på Hesselbyvej, Æblevej og 
Tjørnevej, som forslaget vil medføre. Med 80 nye boliger og statistisk set 1,3 biler per bolig, så er der tale 
om ca. 100 biler, der dagligt skal til og fra arbejde, handle ind, afleverer børn mv., hvilket svarer til flere 
hundrede daglige gennemkørsler, hvor bilerne særligt vil passere Hesselbyvej (trafik fra centrum og Slagelse) 
samt Tjørnevej og Æblevej (trafik fra centrum og Næstved) særligt fordi Skolevej er en lukket vej. 

Forslaget ligger desuden op til yderligere boliger på marken øst for, hvorved trafikken på Hesselbyvej, 
Æblevej og Tjørnevej blot vil øges. 

På Hesselbyvej, Syrenvej og Tjørnevej oplever vi allerede gennemgående trafik af biler til og fra arbejde, 
samt aflevering og afhentning af børn på daginstitutionen Trestensgården. Tjørnevej er korteste vej til 
Trestensvej og Trestensgården for biler, der kommer syd og øst fra. 

Forslaget har I særdeleshed betydning for trafikken ad Tjørnevej, hvorved det undrer beboerne på 
Tjørnevej, hvorfor det menes at kun Hesselbyvej ser en stigning i trafik og vi undrer os over, hvorfor vi ikke 
er blevet hørt i lokalplan forslag nr. 1292? 

Beboerne på Hesselbyvej, Tjørnevej, Æblevej og Syrenvej er ikke interesserede i mere trafik på vore veje. 
Særligt af hensyn til sikkerheden for børnene og støj, som særligt gennemgående trafik bidrager til. 
Stisystemet ved Trestensvej benyttes også af de mange børn og unge, som skal frem og tilbage til byens nu 
eneste skole, Solskinsskolen. Det kan nemt undgås at adgangsvej for biler skal krydse eksisterende 
stisystemer. Herudover er der økonomiske betragtninger ift. husværdien ved mere trafik på vejene. 

Et nyt kvarter på 80 boliger med forslag til flere boliger på marken øst for bør have en ny adgangsvej i tråd 
med øvrige nye kvarterer i byen, hvor der er spærret for biler og i stedet etableret adgang for cykler og 
gang. Eksempelvis kan nævnes Gråstensvænget, Højåsen og Hesselhaven.  

Det er oplagt, at anlægge adgangsvejen på kommunens arealer ved Hesselgården ved at forlænge vejen 
150m, som vist på billedet på side 2. På denne måde opnås adgang til Sorøvej uden kørsel igennem 
eksisterende kvarterer. Om end ikke andet, så kan den foreslåede vej (i grønt) fungerer som den 
midlertidige vej indtil anden løsning er mere egnet. Løsninger som forbindelse via. Nysøgård eller Stigsnæs 
landevej. 

Såfremt det vurderes, at Tjørnevej ikke er høringspart i sagen, så er indsigelse ligeledes underskrevet af 
beboer på Hesselbyvej. En vurdering vi i så fald ikke er enige i. 



Figur 1 - Oversigt: Grøn markerer alternativ adgang til nyt kvarter. Rød markerer forslagets adgang. Gult markerer Hesselbyvej og 
Tjørnevej, som følge ad forslaget får markant øget gennemgående trafik. 

Venlig hilsen, 

K S  

 



Navn:

Underskriftindsamling i forbindelse med indsigelse til lokalplanforslag 1292, Slagelse kommune.
Der underskrives for indsigelse til adgangsvej til nye kvarterer via. Trestensvej.
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